
Protokół Nr XXII.2016  

z sesji Rady Gminy Pszczew 

odbytej 25 sierpnia 2015 r. w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Pszczewie przy ul. 

Zamkowej.  

 

Odegrano hymn. 

Przewodniczący rady p. Zbigniew Gajewski o godz. 16.00 otworzył  XXII sesję Rady Gminy, 

powitał: radnych, sołtysów oraz gości : Zastępcę Wójta p. Krystiana Grabowskiego, Skarbnika 

gminy p. Halinę Jokiel, radcę prawnego p. Michała Siemiatowskiego, dyrektora zakładu usług 

komunalnych.   

Listy obecności stanowią załączniki  do protokołu.  

Przewodniczący rady stwierdził prawomocność obrad, na ustawowy stan 15 radnych, w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni radni: p. Piotr Adamski; p. Marek Badach; p. Józef 

Piotrowski. 

Rada Gminy była władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków zgodnie z art. 14 

ustawy o samorządzie gminnym.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący rady p. Zbigniew Gajewski pytał o uwagi do otrzymanego porządku obrad 

dzisiejszej sesji. 

Zastępca Wójta Gminy p. Krystian Grabowski wnioskował o wprowadzanie o wycofanie  

z porządku obrad projektu uchwały Nr 152. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie ww. wniosek. W wyniku głosowania za wycofaniem 

ww. projektu uchwały głosowało 12 radnych.  

Przewodniczący rady gminy przedstawił porządek obrad po wcześniej przyjętej zmianie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  XXI sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów w tym, z zakresu bezpieczeństwa  

i porządku publicznego.  

6. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady gminy.  

7. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych i przedszkolnych do nowego 

roku szkolnego w związku ze zmianami w systemie oświaty. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie stanowiska w sprawie:  

a) Trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Pszczew- druk Nr 146. 

b) „Całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pszczew” - druk Nr 147. 

c) Pozbawienia statusu pomnika przyrody- druk Nr 148. 

d) Zaliczenia dróg w Pszczewie do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu- druk 

Nr 149. 

e) Zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu- druk Nr 150. 

f) Zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok- druk Nr 151. 

9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

10. Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

11. Zakończenie obrad.  



Porządek przyjęto jednogłośnie (12 „za”, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących i przystąpiono do jego 

realizacji).  

Zaproszenie na sesje stanowi załącznik  do protokołu.  

Ad. 3 

Przewodniczący rady poinformował, że protokół z XXI sesji został sporządzony i sprawdzony 

przez prowadzącego i wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania.  

Uwag nie zgłoszono, protokół z  XXI sesji przyjęto przez aklamację.  

Ad. 4 

Informacja Przewodniczącego rady gminy  o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym za okres od 23.06.2016r. do 25.08.2016r. 

1. W dniu 19 lipca 2016 roku do Przewodniczącego rady gminy wpłynęło pismo od 

Państwa Haliny i Ryszarda Czekutis dotyczące wykonywania zadań własnych przez 

jednostki samorządu terytorialnego, które w dniu 28 lipca br. Przekazałem Wójtowi Gminy 

celem przedłożenia mi stanowiska ww. sprawie. O powyższym zostali poinformowani 

wnioskodawcy. 

2. W dniu 16.08.2016r. P. Halina Ryszard Czekutis w uzupełnieniu do ww. pisma załączyli 

ksero aktu notarialnego nabycia działki nr 145/74. 

3. W dniu 19 sierpnia br. Przewodniczący rady gminy uczestniczył w wojewódzkich 

obchodach Święta Policji  w Międzyrzeczu. 

4. W dniu 24 sierpnia br. ww. przewodniczący rady gminy wystąpił do Prokuratury  

w Międzyrzeczu z prośbą o informację  w sprawie DS.124.2016.( dotyczy ŚDS).   

 

Ad.5 Interpelacje radnych i zapytania sołtysów w tym, z zakresu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego.  

Radny Romuald Tankielun zapoznał radnych z wynikami badań jakości wody nad j. Kochle, które 

wykonał Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska – delegatura w Gorzowie Wlkp. 

Radny pytał o powód zlecenia badania wody oraz prosił zastępcę Wójta o ocenę wyników badań.  

Ww. zaniepokoiło stwierdzenie, że w wodach jeziora koło plaży stwierdzono występowanie 

pojedynczych nici sinic. 

W związku z powyższym radny  prosił o regularne badanie wody.  

 

Wiceprzewodniczący p. Romuald Tankielun pytał o termin budowy hali sportowej. Radny dodał, że 

Wójt p. Waldemar Górczyński obiecał rozpoczęcie inwestycji w maju br. ,a nic się nie dzieje w tym 

kierunku. 

 

Ad.6  Pan Krystian Grabowski przedstawił informację z międzysesyjnej działalności. Informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący rady gminy, p. Zbigniew Gajewski podziękował zastępcy za przedstawienie 

informacji i pytał radnych o uwagi  bądź pytania? 

Wiceprzewodniczący  Romuald Tankielun pytał o skład komisji konkursowej, której celem będzie 

wyłonienie najlepszej koncepcji na zagospodarowanie plaży komunalnej? 

Zastępca Wójta, p. Krystian Grabowski odpowiedział, że komisja składa się z 5 osób ( w tym 2 

pracowników UG ). 

Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny poinformował, że skład komisji podany jest na stronie 

internetowej gminy.  



Ad.7  Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poprosił p. Krystiana  Grabowskiego- 

Zastępcę  Wójta o krótką informację w zakresie przygotowania placówek oświatowych do nowego 

roku szkolnego. 

Prowadzący obrady zaznaczył, że na wspólnym posiedzeniu obecne były p. dyrektor  

i szczegółowo przedstawiły informacje. 

Pan Krystian Grabowski, zastępca Wójta przypomniał, że w roku szkolnym 2016/2017 przy szkole 

podstawowej funkcjonować będą dwa oddziały przedszkolne, w których 44 dzieci sześcioletnich 

będzie realizowało obowiązkowe roczne przygotowanie przedszkolne. W roku szkolnym 2016/2017 

w jednym oddziale klasy pierwszej uczyć się będzie 20 dzieci ( 8 sześciolatków na wniosek 

rodziców, 11 siedmiolatków i 1 siedmiolatek, który kontynuuje naukę w kl. I. 

W przedszkolu funkcjonować będzie 5 oddziałów, liczba pracowników nie ulegnie zmianie. 

W zbliżającym się roku szkolnym do przedszkola będzie uczęszczało 110 dzieci:42 pięciolatków; 

34 czterolatków; 29 trzylatków i 5 dwuipółlatków.   

Prowadzący obrady prosił radnych o pytania. 

Radny Ryszard Wołyński zwrócił uwagę, że poranne dowozy powinny ulec zmianie. 

Zastępca Wójta, p. Krystian Grabowski poinformował, że w dokumentacji przetargowej  nie ma 

zapisu o zmianie porannych kursów. 

Radny Leonard Kaczmarek poinformował o potrzebie dodatkowego środka transportu  

w godzinach rannych. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski podziękował zastępcy Wójta za przedstawienie 

informacji  i przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad.8a Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Pszczew- 

druk Nr 146. Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący p. Mirosław Leśny.  

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski zgłosił wniosek dot. wykreślenia w  § 1. ust. 5 słów 

„ i w miarę możliwości wnioskodawcy szacunkowy koszt zadania.” 

Zastępca Wójta p. Krystian Grabowski wyjaśnił sens ww. zapisu. 

Wobec powyższego wnioskodawca wycofał swój wniosek. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Prowadzący obrady poddał pod glosowanie projekt 

uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów za-7; przeciw-0; wstrzymujące- 5 

podjęła uchwałę Nr XXII.138.2016 w sprawie  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

8b)  Podjęcie uchwały w sprawie „Całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pszczew” - druk Nr 147. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Radni nie wnieśli uwag dom projektu uchwały.  

Prowadzący obrady poddał pod glosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy 

jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła uchwałę Nr XXII.139.2016  

w sprawie  „Całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pszczew”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

8c) Podjęcie uchwały w sprawie Pozbawienia statusu pomnika przyrody- druk Nr 148. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący p. Mirosław Leśny.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod glosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy 

jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła uchwałę Nr XXII.140.2016  

w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



8d) Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg w Pszczewie do kategorii dróg gminnych  

i ustalenia ich przebiegu- druk Nr 149.  

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun.  

Z uwagi na nie ujęcie wszystkich dróg, na których zlokalizowane są przejazdy kolejowe 

przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski prosił o przygotowanie kolejnych projektów 

uchwał ww. sprawie celem uniknięcia problemów.   

Prowadzący obrady poddał pod glosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy 

jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła uchwałę Nr XXII.141.2016  

w sprawie zaliczenia dróg w Pszczewie do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

8e) Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu- druk Nr 150. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący p. Mirosław Leśny.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy 

jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła uchwałę Nr XXII.142.2016  

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

8f) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok- druk Nr 

151. Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy p. Halina Jokiel. 

1. Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 276.281,00 zł,  

w tym: 

1) wpływy z różnych dochodów 224.677,00 zł, (zwrot podatku VAT z rozliczeń z lat ubiegłych – 

214.010,00zł, zwroty kosztów za media  – 8.000,00zł, zwrot nienależnie pobranych zasiłków 

okresowych – 2.577,00zł) 

2) wpływy z różnych opłat 4.950,00 zł, (zwrot kosztów postępowania sądowego- 3.550,00zł, 

wpływy z opłaty rezerwacyjnej – 200,00zł, wpływy z tytułu wystawionych upomnień -

200,00zł, wpływy z tytułu opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń o wstąpieniu w związek 

małżeński poza USC – 1.000,00zł ) 

3) dochody podatkowe 46.100,00 zł, (wpływy z podatku od czynności cywilno-prawnych od 

osób fizycznych – 45.000zł, wpływy z opłaty planistycznej 1.100,00zł) 

4) wpływy z dobrowolnych wpłat 400,00 zł, (na rzecz OPS – XIX warsztaty Artystyczne Osów 

Niepełnosprawnych) 

5) pozostałe dochody  154,00 zł, 

2. Zwiększenie dochodów majątkowych  o kwotę  74.601,00 zł,  

w tym: 

1) wpływ dotacji na zakup sprzętu p. poż. 21.000,00 zł, 

2) wpływy z tytułu niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie  

wygasają z upływem roku budżetowego 53.601,00 zł. 

3.  Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 158.334,00 zł, w tym: 

1) zwiększenie o kwotę 79.000,00zł  wydatków z przeznaczeniem na  obsługę prawną zadań 

związanych z odliczaniem podatku VAT za lata ubiegłe, 

2) zwiększenie o kwotę 2.100,00zł wydatków na składki członkowskie związane  

z przynależnością Gminy do stowarzyszeń, 



3) zwiększenie o kwotę 3.000,00zł wydatków za zastępstwa procesowe. 

4) zwiększenie o 8.000,00zł wydatków z przeznaczeniem  na opłaty za media (w tym: UG – 

5.000,00zł, OSP – 3.000,00zł) 

5) zwiększenie o kwotę 400,00zł wydatków na Warsztaty Artystyczne Osób 

Niepełnosprawnych, 

6) zwiększenie o kwotę 2.577,00zł  wydatków z przeznaczeniem na zwrot dotacji z tytułu 

nienależnie pobranych świadczeń okresowych, 

7) zwiększenie o kwotę 63.257,00zł  budżetu Zespołu Szkół ( w tym: dowozy dzieci do szkół – 

8.507,00zł, utworzenie dwóch oddziałów „zerówki”- 17.250,00zł; zwiększenie o kwotę 

37.500zł budżetu ZS na wydatki rzeczowe- źródłem pokrycia tych wydatków  są dochody 

osiągnięte przez ZS z tyt. prowadzonej kolonii w 2015 roku. 

4.  Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 21.000,00 zł, 

w tym: zwiększenie o kwotę 21.000,00zł  wydatków z przeznaczeniem na  zakup sprzętu 

przeciwpożarowego dla jednostek OSP Pszczew. 

Zmiany w planie dochodów i wydatków skutkują  koniecznością aktualizacji załączników nr 

2 uchwały budżetowej na 2016 rok. 

W wyniku wprowadzonych zmian w budżecie  zmniejsza się  o kwotę 171.548,00zł deficyt 

(kwota 1.105.147,00zł). 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanych zmian w uchwale budżetowej na 2016 rok. 

 

Prowadzący obrady poddał pod glosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania, rada gminy 

jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła uchwałę Nr XXII.143.2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 9 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poinformował, że zarówno radni jak  

i Klub radnych otrzymali odpowiedź na złożone wnioski i interpelacje.  

Prowadzący obrady pytał radnych o ewentualne uwagi do otrzymanych odpowiedzi? 

Radny Konrad Kiona podziękował za postawienie znaku do 3,5 tony na drodze wewnętrznej  

w Policku i prosił o ustawienie lustra na wyjeździe z tej drogi na drogę powiatową. 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że od dzisiejszej sesji odpowiedzi na wnioski  

i interpelacje nie  będą odczytywane na sesji a będą umieszczane na tablicy ogłoszeń. 

 

Zastępca Wójta, p. Krystian Grabowski w sprawie badania wody w jeziorze Kochle poinformował, że 

na podstawie zgłoszeń mieszkańców o wystąpieniu wysypki na ciele kąpiących się w jeziorze. Wobec 

powyższego w dniu 28.96.2016r. wystąpiliśmy z wnioskiem o podjęcie interwencji w sprawie jakości 

wody w jeziorze Kochle i dopływie. 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska wykonał badania na własny koszt. Wyniki nie wskazywały 

na zanieczyszczenia wód.   

 

Ww. nie mógł odnieść się co do konieczności cyklicznego badania wody. 

 

Następnie Zastępca Wójta p. Krystian Grabowski odpowiedział na zapytanie radnego Romualda 

Tankieluna o rozpoczęcie budowy hali sportowej. 

Ww. przyznał, że w maju br. rozpoczęto prace związane z ogłoszeniem przetargu na budowę hali 

sportowej. W dniu 31 maja br. W biuletynie informacji Publicznej zamieszczono ogłoszenie  



o przetargu na budowę hali sportowej. Oferty można było składać w terminie do 6 lipca 2016r. 

W wymaganym terminie wpłynęły 4 oferty. Komisja wykluczyła 1 oferenta, który złożył odwołanie do 

Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie. W związku powyższym gmina podjęła kroki w kierunku 

ugodowego załatwienia sprawy- sprawa w toku. 

 

Radny Konrad Kiona zabrał głos w kwestii Regulaminu Turnieju Wsi prosząc, żeby sołtys bądź członek 

rady sołeckiej uczestniczyli w zaplanowany objeździe sołectw. 

Zastępca Wójta p. Krystian Grabowski poinformował, że w dniu jutrzejszym Komisja dokona objazdu 

sołectw, o czym sołtysi zostali dzisiaj powiadomieni przez pracowników GOK. 

 

Ad.10 Sprawy organizacyjne- korespondencja.  

 

W sprawach organizacyjnych, przewodniczący rady gminy, p. Zbigniew Gajewski poinformował 

radnych o spotkaniu z komendantami Policji oraz OSP- konkretny termin spotkania będzie podany 

później. 

Ponadto ww. w imieniu sołtysa Nowego Gorzycka serdecznie zaprosił wszystkich na Turniej Wsi  

i Gminne Dożynki. 

Na zakończenie przewodniczący rady gminy, p. Zbigniew Gajewski zapoznał radnych  

z korespondencja, która wpłynęła do rady gminy w okresie międzysesyjnym: 

 

 W dniu 28 lipca br. Wójt Gminy przedłożył zbiorczą informację o zakresie udzielonych ulg  

w spłacie należności mającej charakter cywilnoprawny według stanu na dzień 30 czerwca 2016 

roku. 

 

W dniu 16 sierpnia 2016 roku Kancelaria Adwokacka  Adwokat Michał Maria Kowalski  

z Poznania  wezwał rade gminy do utrzymania w należytym stanie zadrzewienia w postaci pięciu 

kasztanowców rosnących na gruncie gminnym wzdłuż drogi publicznej graniczącej  

z działką nr 155 w miejscowości Stoki nr 40 poprzez przycięcie gałęzi w terminie do 30 września 

2016r. 

 

W dniu 19 sierpnia 2016 roku Wójt Gminy przekazał informację o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Pszczew o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz  

o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2016 

roku. Ww. informację radni otrzymali drogą e-mailową.  

 

Ad.11 Zakończenie obrad. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poinformował o spotkaniu rady  

z Komendantem Powiatowym Policji oraz Komendantem PSP w Międzyrzeczu. Ponadto  

w imieniu Sołtysa Nowego Gorzycka p. Ryszarda Wołyńskiego zaprosił wszystkich do wzięcia 

udziału w XV Turnieju Wsi i Gminnych Dożynkach. 

Ww. wobec wyczerpania  tematów sesji  dziękując wszystkim za udział zakończył obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 

 

 



 

 

 

 


